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Paní Alena Samková: Hezký podvečer, dámy a pánové, 17. hodina už 

uplynula. Omlouvám se za malé zpoždění z technických důvodů pro přípravu 

stenozáznamu. 

Tedy dovolte, abych vás přivítala na ustavujícím zasedání Zastupitelstva 

městské části Praha-Čakovice. Konstatuji, že zasedání bylo řádně svoláno tak, 

aby se v souladu s příslušnými ustanoveními zákona o hlavním městě Praze 

konalo do 15 dnů ode dne uplynutí lhůty pro podání návrhů soudu na neplatnost 

voleb nebo hlasování. Tato lhůta uplynula dne 29. října 2010 a žádný návrh 

podán nebyl. 

Informace o konání ustavujícího zasedání byla v souladu se zákonem 

zveřejněna na úřední desce úřadu MČ Praha-Čakovice, elektronické úřední 

desce a informačních deskách, a to od 3. listopadu letošního roku, tedy více než 

sedm dní před jeho konáním. Všem zvoleným zastupitelům byla zároveň 

pozvánka poslána poštou. 

Na zasedání je přítomno dle prezenční listiny 21 členů zastupitelstva a 

jednání je tedy usnášeníschopné. 

Zapisovatelkou dnešního zasedání určuji paní Renatu Fuchsovou a 

zároveň si dovoluji upozornit, že z jednání je pořizován stenozáznam a 

videozáznam. 

Tolik na úvod a nyní předávám řízení v souladu s paragrafem 61 zákona o 

hlavním městě Praze nejstaršímu zvolenému členu zastupitelstva, který bude 

předsedat dnešnímu jednání až do zvolení nového starosty. Tím je dle zvolených 

zastupitelů pan Miroslav Hrubý. Bohužel pan Miroslav Hrubý v tuto chvíli není 

přítomen, předávám tedy řízení schůze dalšímu v pořadí, kterým je pan Ing. 

Jelínek. 

 

Pan Jaroslav Jelínek: Vážená paní starostko, já vám velice děkuji za 

předání slova. A chtěl bych vám, vážení spoluobčané a vážení nově zvolení 

kolegové zastupitelé, popřát hezký podvečer. Mým úkolem, jak už jste slyšeli, 



bude vést toto jednání našeho zastupitelstva až do chvíle, než bude zvolen nový 

starosta či starostka, a já mu potom s ulehčením předám vedení jednání. 

Budeme postupovat podle programu, který jste obdrželi spolu se svým 

osvědčením o zvolení. Já tento program později přečtu. 

A nyní bychom měli přikročit ke kontrole totožnosti a osvědčení o zvolení 

členem Zastupitelstva MČ Praha-Čakovice. Prosím, abyste si každý své 

osvědčení a občanský průkaz připravili na stůl. 

A já bych si tedy dovolil, poněvadž ještě nemůžeme hlasovat, z titulu 

nejstaršího jmenovat mandátní komisi, která tyto naše mandáty zkontroluje. 

Tedy jmenuji mandátovou komisi ve složení paní Ilona Bervicová a pan Jaroslav 

Pokorný. Děkuji. 

Prosím tedy mandátovou komisi, aby zkontrolovala občanský průkaz a 

osvědčení. Děkuji. (Členové mandátové komise obchází všechny zvolené 

zastupitele, každému kontrolují občanský průkaz a osvědčení.) 

(Po chvíli:) Zdá se, že mandátová komise už je hotova se svojí prací, a já 

bych prosil jednoho z členů, aby nám řekl, k jakému výsledku došli. 

 

Paní Ilona Bervicová: Dobrý večer. Já vás vítám a chtěla jsem vám říct, 

že mandátová komise zkonstatovala, že všechno je v pořádku a že všechny 

doklady a náležitosti jsou tak, jak mají být. Děkuji. 

 

Pan Jaroslav Jelínek: Děkuji mandátové komisi a ta tímto končí. A já 

bych prosil paní zapisovatelku, aby do zápisu uvedla: Mandátová komise 

zkontrolovala osvědčení o zvolení členem městské části Praha-Čakovice a 

totožnost budoucích 20 zastupitelů a konstatuje, že neshledala u nikoho žádných 

překážek ve výkonu funkce zastupitele městské části Praha-Čakovice. Děkuji. 

 

Slib zastupitele 

 



 A tímto se dostáváme k dalšímu bodu našeho programu, a tedy budeme 

skládat slib zastupitele podle § 50 zákona o hlavním městě Praze. 

 Chtěl bych vás, vážení kolegové, upozornit, že odmítnutí složení slibu 

nebo složení slibu s výhradou má za následek zánik mandátu podle § 55 zákona 

č. 491/2001 Sb., o volbách do zastupitelstev obcí a o změně některých zákonů, 

v platných zněních. (Pracovníky úřadu je panu Jelínkovi kolem krku připnuta 

slavnostní insignie.) Děkuji. 

 A já bych tedy se nyní věnoval čtení slibu. A jestli vás můžu poprosit, 

kdybychom si všichni stoupli. (Všichni přítomní v sále povstali.) Děkuji. 

 Náš slib zní: „Slibuji věrnost České republice. Slibuji na svou čest a 

svědomí, že svoji funkci budu vykonávat svědomitě, v zájmu hlavního města 

Prahy a jeho občanů a v zájmu městské části Praha-Čakovice a jejích občanů, 

řídit se Ústavou a zákony České republiky.“ Prosím, sedněte si. (Všichni 

přítomní se posadili.) 

 Nyní vás prosím, vážení kolegové, zastupitelé, abyste ke mně přistupovali 

v pořadí, jak vás bude číst paní tajemnice. Slib složíte pronesením slova 

„slibuji“ a stvrdíte potřesením pravicí se mnou. Dále ještě potom podpisem na 

připravené listině. 

 

 Tajemnice Milena Pekařová: Já bych prosila Mgr. Kateřinu Arnotovou. 

(Každý z jmenovaných vždy pronáší slovo „slibuji“, podává ruku p. Jelínkovi a 

následně se podepisuje na připravené listině.) Dále paní Ilonu Bervicovou, pana 

doktora Karla Černého, paní Ivanu Heřmánkovou; pan Miroslav Hrubý stále 

není přítomen, takže paní Bc. Blanku Klimešovou, paní Mgr. Janu Kopeckou, 

pana Tomáše Kopeckého, paní Janu Kosovou, paní Mgr. Lenku Kubcovou, pana 

Ing. Alexandra Lochmana, pana doktora Miroslava Maradu, pana Ing. Michala 

Motyčku, pana Jaroslava Pokorného, dál prosím pana Ing. Davida Rezka, dále 

pana Mgr. Jiřího Slavíka, pana Ing. Radka Štefaniče, pana Ing. Richarda Švarce, 



paní Ing. Ditu Švarcovou, pana Ing. Jiřího Vintišku. A nyní zbude pan Ing. 

Jelínek. Pan Ing. Jelínek složí slib do rukou… 

 

 Pan Jaroslav Jelínek: Já bych poprosil pana doktorka Černého, který je 

hned po mně se stářím – o 77 dní… (Pan Jelínek předává slavnostní insignii p. 

Černému a následně skládá jako ostatní slib do rukou p. Černého.) 

 

Schválení programu 

 

 A nyní, vážení spoluobčané a vážení kolegové, se budeme zabývat 

programem našeho dnešního jednání zastupitelstva městské části. Tento 

program připravila de facto ještě minulá rada naší městské části. Program jste 

dostali spolu se svým osvědčením v obálce. Poněvadž tady nemáme možnost ho 

promítnout, tak bych ho přečetl: 

 Úvod, určení zapisovatelky. – Už se stalo. 

 1. Složení slibu členů zastupitelstva. – Už se stalo. 

 2. Volba ověřovatelů zápisu ustavujícího zasedání Zastupitelstva MČ 

Praha-Čakovice. 

 3. Volba mandátové a volební komise. 

 4. Volba návrhové komise. 

 5. Stanovení počtu členů rady, počtu zástupců starosty, počtu uvolněných 

členů zastupitelstva městské části. 

 6. Volba starosty, zástupců starosty a radních. 

 7. Volba předsedy kontrolního výboru. 

 8. Volba předsedy finančního výboru. 

 9. Stanovení odměn neuvolněným členům zastupitelstva městské části. 

 10. Volba ověřovatelů dle § 43 zákona 131/2000 Sb. 

 11. Závěr. 

 



 Tedy navrhuji změnu v bodě 3 – vypustit volbu mandátové komise, 

poněvadž mandáty už máme zkontrolovány. Prosím o případné návrhy změn 

programu, protinávrhy atd. (Nikdo se nehlásí.) Takže předpokládám, že asi 

žádné změny k tomuto programu nejsou, a prosím, budeme hlasovat o usnesení: 

Zastupitelstvo MČ Praha-Čakovice schvaluje předložený program svého 

ustavujícího zasedání. 

 Prosím, abyste použili cedulky „PRO“, „PROTI“, ono je to pak lépe vidět. 

Prosím tedy, kdo je pro usnesení? Konstatuji, že je 20 zastupitelů pro usnesení, 

tedy nemá smysl se ptát, kdo je proti a kdo se zdržel. Konstatuji, že usnesení 

bylo schváleno. Děkuji. 

 A nyní bychom se tedy vrátili k programu, který jsme si právě schválili. 

Konstatuji, že bod 1, tedy složení slibu, máme hotový. 

 Bod 2 je 

 

2. 

Volba ověřovatelů zápisu ustavujícího zasedání 

Zastupitelstva MČ Praha-Čakovice 

 

 Já bych si dovolil navrhnout jako ověřovatele z dnešního ustavujícího 

jednání Zastupitelstva městské části Praha-Čakovice pana Tomáše Kopeckého a 

paní Kateřinu Arnotovou. Prosím o další návrhy. (Nikdo se nehlásí.) Asi nejsou. 

Chtěl bych se zeptat ještě, zda dotyční přijímají funkci ověřovatele zápisu, tedy 

pan Tomáš Kopecký? (Ano.) Paní Kateřina Arnotová (Ano.) 

 Takže prosím o schválení usnesení: Zastupitelstvo MČ Praha-Čakovice 

určuje ověřovateli zápisu pana Tomáše Kopeckého a paní Kateřinu Arnotovou. 

 Prosím, kdo je pro? Všichni – 20. Zase nemá smysl se ptát, kdo byl pro a 

kdo se zdržel. Konstatuji, že usnesení bylo schváleno. 

  



3. 

Volba volební komise 

 

V bodě 3 programu si musíme zvolit volební komisi. Jejím úkolem bude 

sbírat návrhy a potom také sčítat hlasy při hlasování. Já bych si dovolil 

navrhnout do volební komise pana Davida Rezka a paní Ivanu Heřmánkovou a 

ještě paní Janu Kopeckou. Jsou nějaké další návrhy? (Z pléna: Mám návrh na 

paní Janu Kosovou.) Já myslím, že jsem říkal pana Davida Rezka, paní Ivanu 

Heřmánkovou a paní Janu Kosovou. (Ne! Říkal jste Kopeckou!) Kopeckou? 

Pardon, omlouvám se. Velice se omlouvám – takže paní Janu Kosovou. Jsou 

ještě nějaké návrhy? (Nikdo se nehlásí.) Prosím o sdělení od navržených, zda 

přijímají tyto funkce. Pan Rezek? (Ano.) Paní Heřmánková? (Ano.) Paní 

Kosová? (Ano.) 

Takže budeme hlasovat. Kdo je prosím pro usnesení: Zastupitelstvo MČ 

Praha-Čakovice určuje do volební komise pana Davida Rezka, paní Ivanu 

Heřmánkovou a paní Janu Kosovou? Dvacet. Opět 20. Nemá tedy smysl se ptát, 

kdo byl proti a kdo se zdržel. Konstatuji, že usnesení bylo schváleno. 

 

4. 

Volba návrhové komise 

 

V bodě 4 programu volíme návrhovou komisi. Úkolem návrhové komise 

bude formulovat a předkládat usnesení ke schválení. Navrhuji do návrhové 

komise pana Tomáše Kopeckého a pana Jaroslava Pokorného. Prosím o další 

návrhy. (Nikdo se nehlásí.) Zdá se, že nejsou. Prosím o sdělení od navržených, 

zda tuto funkci přijímají. Pan Kopecký? (Ano.) A pan Pokorný? (Ano.) Děkuji. 

Prosím tedy o schválení usnesení: Zastupitelstvo MČ Praha-Čakovice 

určuje do návrhové komise pana Tomáše Kopeckého a pana Jaroslava 



Pokorného. Budeme hlasovat. Devatenáct pro. Prosím, kdo byl proti? Nikdo. A 

zdržel se? Jeden. Děkuji. Usnesení bylo schváleno. 

 

5. 

Stanovení počtu členů rady, počtu zástupců starosty, 

počtu uvolněných členů zastupitelstva MČ 

 

Dále máme bod 5 programu, kdy určíme počet členů rady, počet zástupců 

starosty a počet uvolněných členů Zastupitelstva MČ Praha-Čakovice. Prosím o 

návrhy počtu členů rady, počtu zástupců starosty a počtu uvolněných členů 

ZMČ. A tyto návrhy už by měla tedy sbírat naše volební komise. Pokud možno 

event. podávejte všechny návrhy najednou. Děkuji. 

 

 Pan Alexander Lochman: Vážený předsedající, navrhuji sedmičlennou 

radu. Dále navrhuji dvě uvolněné funkce: starosty a prvního zástupce starosty, a 

dvě neuvolněné funkce zástupce starosty. Děkuji. 

 

 Pan Jaroslav Jelínek: Děkuji. Asi by nám to měla zopakovat naše 

volební komise, ale zatím, prosím vás, bych se zeptal ještě na protinávrhy, další 

návrhy. (Nikdo se nehlásí.) Nikdo tedy nemá žádné protinávrhy k návrhu pana 

kolegy Lochmana. Tedy jestli jsem dobře přepočítal to, co nám říkal, tak 

navrhujeme sedmičlennou radu, tři zástupce starosty a dva uvolněné členy 

zastupitelstva. Je to tak, pane kolego? (Ano.) 

 Takže já bych dal hlasovat o následujícím usnesení: Zastupitelstvo MČ 

Praha-Čakovice schvaluje: sedmičlennou radu, tři zástupce starosty (dva 

uvolněné členy zastupitelstva). Hlasujeme prosím. Kdo je pro? 14 pro. 

(Výsledky hlasování sčítají pracovníci úřadu MČ.) Já tedy děkuji paní Pekařové, 

nicméně konstatuji, že by to asi měla dělat naše volební komise, že? Prosím, kdo 

je proti? (Nikdo.) A kdo se zdržel? Šest. Když bych zopakoval výsledky, pro 



usnesení bylo 14 zastupitelů, proti žádný, zdrželo se 6 zastupitelů. Já konstatuji, 

že usnesení bylo schváleno. 

 

6. 

Volba starosty, zástupců starosty a radních 

 

 Máme tu bod 6. Budeme volit nejprve způsob volby starosty, zástupců 

starosty a radních a pak obsazení funkcí starosty, zástupců starosty a radních. 

 Já bych si dovolil navrhnout z pozice předsedajícího způsob volby, který 

je převzatý z toho, jakým způsobem jsme volili před čtyřmi roky. Tedy volby 

budou veřejné. Nejprve bude volen starosta, pak první zástupce starosty, druhý 

zástupce starosty, třetí zástupce starosty a pak skupina tří členů rady. Každý 

navržený kandidát musí souhlasit se svou nominací. Pořadí, v jakém bude o 

kandidátech hlasováno, určí volební komise losem. Zvolením příslušného počtu 

kandidátů na určitou funkci volba končí a o zbývajících kandidátech se 

nehlasuje. 

 Prosil bych k tomuto případné protinávrhy. (Nikdo se nehlásí.) Zdá se, že 

žádné protinávrhy nejsou. V tom případě bych si dovolil vás vyzvat k hlasování 

pro následující usnesení: Volby budou veřejné. Nejprve bude volen starosta, pak 

první zástupce starosty, druhý zástupce starosty, třetí zástupce starosty a pak 

skupina tří členů rady. Každý navržený kandidát musí souhlasit se svou 

nominací. Pořadí, v jakém bude o kandidátech hlasováno, určí volební komise 

losem. Zvolením příslušného počtu kandidátů na určitou funkci volba končí a o 

zbývajících kandidátech se nehlasuje. 

 Já bych vás tedy poprosil, kdo je pro toto usnesení? (Dvacet.) Ano, já tedy 

děkuji volební komisi, že už pilně pracuje. Konstatuje, že je pro 20 zastupitelů z 

20 přítomných. Nemá smyslu se ptát, kdo je proti a kdo se zdržel. Konstatuji: 

usnesení bylo schváleno. 



Dle bodu 6 budeme volit našeho nového starostu. Já tedy prosím o vaše 

návrhy pro volební komisi – a volební komisi, aby sbírala tyto návrhy. Děkuji. 

 

Pan Jaroslav Pokorný: Navrhuji na starostu naší městské části pana Ing. 

Alexandra Lochmana. 

 

Pan Jaroslav Jelínek: Děkuji. Další návrhy prosím? Jsou prosím nějaké 

další návrhy na starostu naší městské části? (Z pléna vznesen požadavek, aby 

jména kandidátů na tabuli byla psána větším písmem.) Já bych to přečetl. Prosím 

vás, pan Pokorný navrhl našeho kolegu pana Alexandra Lochmana. Zdá se, že 

žádné další návrhy nejsou. Zeptal bych se tedy pana Lochmana, zda přijímá 

kandidaturu na funkci starosty. (Ano, přijímám.) Pan Lochman tedy přijímá 

kandidaturu na funkci starosty a my tedy budeme hlasovat, zda starostou naší 

městské části bude pan Alexander Lochman. Zdá se, že pan kolega Slavík má 

technickou poznámku. 

 

Pan Jiří Slavík: Nikoliv technikou, hlásím se do rozpravy. 

 

Pan Jaroslav Jelínek: Samozřejmě, rozprava. Prosím, pane kolego 

zastupiteli. 

 

Pan Jiří Slavík: Děkuji. Dobrý večer, vážení zastupitelé, dámy a pánové. 

Já se jmenuji Jiří Slavík a jsem zastupitelem za ČMT. Před klíčovým 

hlasováním o starostovi naší městské části myslím se sluší říci, že ČMT, ač vítěz 

voleb, nedokázala sestavit koalici. Bezprostředním důvodem pro to, proč se to 

stalo, bylo, že tři z nás se rozhodli jít svou cestou a podpořit při povolebním 

vyjednávání jiné strany, zejména pak Věci veřejné. ČMT má nyní tedy 

k dispozici pět mandátů, které reprezentuje Kateřina Arnotová, Lenka Kubcová, 

Mirek Marada, Radek Štefanič a já. 



Kroky těch zbývajících tří zastupitelů, kteří byli zvoleni na kandidátce 

ČMT, nadále nejsou kroky ČMT a ČMT za ně nenese žádnou – zejména pak 

politickou – odpovědnost. 

Zdá se, že i v naší městské části otevřenost, fair play, odpovědnost 

voličům, musely – a já říkám zatím – ustoupit politikaření, stranickým a 

pohříchu zejména osobním zájmům. Tomu my jako ČMT nechceme asistovat, a 

proto nebudeme, ačkoliv máme svoje kandidáty, v dnešní volbě nikoho 

nominovat. (Hlas z pléna: Chyba!) A staneme se pevnou a odhodlanou opozicí. 

Pokud jde o osobu pana Lochmana jako kandidáta na starostu, musím říci 

jménem celé ČMT, že to není náš starosta. Obecně si myslím, mohu říci, že Věci 

veřejné, jakožto koncept, voliči odmítli – celostátně, celopražsky i v naší 

městské části jejich úspěch nebyl žádným způsobem významný. Konkrétně pan 

Ing. Lochman byl podle mého názoru odmítnut i voliči samotných Věcí 

veřejných. On totiž nebyl zvolen, ač první na kandidátce své strany. 

Zastupitelem se stal až poté, co pan Pavel Kott, zvolený zastupitel, se svého 

mandátu vzdal. Pro vaši informaci, pan Ing. Lochman obdržel 363 hlasů. A 

jenom pro srovnání, pan Martin Spousta, 21. nezvolený kandidát ČMT, měl 880 

hlasů! Já o tom tady hovořím proto, aby bylo zřejmé, že mám za to, že pan Ing. 

Lochman nemá dostatečný mandát od voličů na to, aby se stal starostou MČ. 

Pokud jde o konkrétní námitku, mohu říci, že Ing. Lochman zosobňuje to, 

proti čemu já osobně jsem kandidoval. On několikrát v mé přítomnosti na 

jednání ještě před volbami i po volbách pronesl heslo: starosta je výrobní 

prostředek. S tímto heslem se neztotožňuji! Myslím, že dostatečně vystihuje, o 

co jde, a proč ani já, ani ČMT jeho kandidaturu nepodpoříme. A je to také 

důvod, proč ČMT celou dobu povolebního vyjednávání, celé ty tři týdny, 

odmítalo jednat o koaliční spolupráci s Věcmi veřejnými. 

Shrnuji tedy, že ČMT bude hlasovat proti této nominaci, a vyzývám 

všechny zastupitele, kteří mají na srdci veřejný zájem naší městské části, aby 

hlasovali stejně. Děkuji. (Potlesk.) 



 

Pan Jaroslav Jelínek: Děkuji panu kolegovi Slavíkovi za jeho příspěvek. 

Prosím, je ještě někdo další do diskuse? (Nikdo se nehlásí.) Zdá se, že žádný 

další příspěvek do diskuse není. A tedy pokročíme k samotnému hlasování. 

Vážení kolegové, hlasujeme o tom, zda starostou naší městské části bude 

pan Alexander Lochman. Prosím, kdo je pro? Zdá se, že pro je 15. Kdo je proti? 

Pět kolegů je proti. Tedy počítám-li dobře, nezdržel se žádný. Konstatuji, že 

starostou naší městské části byl zvolen pan Alexander Lochman. (Potlesk + 

pískot v sále.) 

A já bych tedy s ulehčením panu Lochmanovi – panu kolegovi 

Lochmanovi a panu starostovi Lochmanovi předal vedení této schůze. 

S povděkem jsem zaznamenal váš potlesk a vyslovil bych takové malé přání: 

pane Lochmane, pane starosto, doufám, že po čtyřech letech vašeho funkčního 

období budeme moci podstatně větším potleskem ocenit to, co jste pro naši 

městskou část udělal. A já vám děkuji za pozornost. (P. Jelínek předává řízení a 

gratuluje p. Lochmanovi ke zvolení.) 

 

Starosta Alexander Lochman: Dámy a pánové, dobrý večer. Nejprve 

bych chtěl poděkovat zastupitelům naší městské části za důvěru, kterou do mě 

vkládají. Vnímám to jako velký závazek. V tomto směru budu svědomitě plnit 

veškeré úkoly směřující ke zvýšení blahobytu v naší městské části a k jejímu 

posunu směrem k evropským, resp. západoevropským standardům. Děkuji. 

Děkuji také panu Ing. Jelínkovi za brilantní řízení zasedání. Je to matador 

našeho zastupitelstva. Já se omlouvám, já jsem, jak se říká ve vojenském 

žargonu, bažantem, to znamená, že nemám v tomto směru zkušenosti. Tak 

pokud bych udělal nějakou technickou nebo procedurální chybu, tak mě prosím 

opravte a já to samozřejmě nějakým způsobem vyřeším. 

Teď mi protokol udává, abych se ujal vedení dalších bodů ustavující 

schůze zastupitelstva. V současné době musíme dokončit jmenování uvolněných 



zástupců starosty a musíme volit i neuvolněné zástupce starosty. Přistoupíme, 

chcete-li, k volbě prvního uvolněného zástupce starosty, který mně bude 

sekundovat v této náročné práci. Prosím, páni kolegové, dámy, o návrhy. 

 

Pan Jaroslav Jelínek: Navrhuji slečnu Blanku Klimešovou. 

 

Starosta Alexander Lochman: Pan kolega Ing. Jelínek navrhuje slečnu 

Bc. Blanku Klimešovou. Jsou tady další návrhy? Nejsou tady další návrhy, takže 

nepotřebujeme ani pracovat s losy. Poprosím tedy o volbu, zda paní bakalářka… 

Pardon, slečno bakalářko Blanko Klimešová, přijímáte tuto funkci? (Ano.) 

Výborně. Konstatuji, že slečna bakalářka Blanka Klimešová tuto funkci přijímá. 

Přistoupil bych k volbě a poprosím, abyste, kolegové, hlasovali, kdo je 

pro. 15 pro. Kdo je proti? 5 je proti. Zdržel se někdo hlasování? Nikdo se 

nezdržel hlasování. Tudíž konstatuji, že slečna bakalářka Blanka Klimešová 

byla zvolena do pozice první uvolněné zástupkyně starosty. Děkuji. Gratuluji. 

(Potlesk.) 

Teď přistoupíme k volbě druhého neuvolněného zástupce starosty. Prosím 

návrhy? 

 

Paní Dita Švarcová: Pane starosto, dovoluji si navrhnout pana Ing. Jiřího 

Vintišku. 

 

Starosta Alexander Lochman: První návrh tady zní: pan Ing. Jiří 

Vintiška. Existují další návrhy? (Nikdo se nehlásí.) Žádné návrhy, tudíž můžeme 

přímo přistoupit k hlasování… Pardon – zase přijímání. Já už to beru skoro 

v některých fázích poloautomaticky. Pane Ing. Jiří Vintiško, přijímáte tuto 

funkci? (Velmi rád!) Výborně, děkujeme. Pan Ing. Jiří Vintiška přijímá tuto 

nominaci. 



Postoupíme tedy k volbě. Kdo je pro, aby pan Ing. Jiří Vintiška se stal 

neuvolněným zástupcem starosty? Zvedněte prosím karty teď. Konstatuji, že 14 

zastupitelů je pro. Kdo je proti? Zvedněte prosím vás kartu teď. Nikdo. 

Konstatuji, že nikdo není proti. A kdo se zdržel hlasování? Sedm zastupitelů se 

zdrželo hlasování. (Námitky, že to není možné.) Máme tady matematický 

problém. 

Takže ještě jednou vás poprosím – budeme opakovat volbu. Kdo je pro? 

(Zjistilo se, že p. starosta zapomněl hlasovat.) A je to, pardon. Už jsme u toho. 

Takže 13. Je to tak? (Ano.) Takže 13 zastupitelů je pro pana Ing. Jiřího Vintišku. 

Kdo je proti? Prosím ještě jednou zvedněte ruku. Nikdo. Kdo se zdržel 

hlasování? Sedm členů. Tím konstatuji, že pan Ing. Jiří Vintiška byl zvolen 

jakožto neuvolněný zástupce starosty. Gratuluji. (Potlesk.) 

A máme další povinnost – potřebujeme, kolegové, zvolit ještě dalšího 

neuvolněného zástupce starosty. Potřebuji návrhy. 

 

Paní Dita Švarcová: Pane starosto, dovoluji si navrhnout paní Mgr. Janu 

Kopeckou. 

 

Starosta Alexander Lochman: Takže tady máme první návrh. Děkuji. 

Paní Mgr. Jana Kopecká. Existují tady další návrhy? Žádné návrhy. Paní 

magistro Jano Kopecká, přijímáte tuto funkci? (Přijímám.) Děkujeme. Paní Mgr. 

Jana Kopecká přijímá tuto funkci. 

Můžeme postoupit k volbě. Poprosím vás, abyste se připravili. Kdo je pro, 

aby Mgr. Jana Kopecká se stala neuvolněnou zástupkyní starosty? Prosím 

zvedněte (kartu) teď. Třináct. Kdo je proti? Nikdo. Kdo se zdržel hlasování? 

Sedm zastupitelů se zdrželo hlasování. Tím konstatuji, že paní Mgr. Jana 

Kopecká byla zvolena do funkce neuvolněné zástupkyně starosty. Gratuluji. 

(Potlesk.) 



Dámy a pánové, přistoupíme k volbě radních. Poprosím návrhy. Pane 

inženýre? 

 

Pan Jiří Vintiška:  Navrhuji pana Ing. Michala Motyčku, paní Ilonu 

Bervicovou a pana Ing. Richarda Švarce. 

 

Starosta Alexander Lochman: Takže první návrh je pan Michal 

Motyčka, druhý návrh je paní Ilona Bervicová a další návrh je pan Ing. Švarc. 

Poprosím ještě o křestní jméno. (Richard!) Richard Švarc. Jsou další návrhy? 

Nejsou další návrhy. Přistoupil bych… (Hlásí se p. Marada.) Ano, pane doktore 

Marado? (Hlásí se do rozpravy.) Ano, pojďte. 

 

Pan Miroslav Marada: Dobrý večer, vážené kolegyně, vážení kolegové, 

milí sousedé, mně nezbývá než opět zdůraznit, že jsou tři z kandidátů, kteří byli 

zvoleni na kandidátce ČMT, kteří se rozhodli jít vlastní cestou. Mezi ně patří 

paní Ilona Bervicová, která byla navržena právě do rady. Musím znovu 

zdůraznit, že paní Bervicová není naší kandidátkou. Ona se odmítla ztotožnit 

s většinovým názorem ČMT, s jeho principy, hodnotami, které vyznává, a já 

silně pochybuji o tom, že v koalici, tak jak se tady zformovala, bude moci 

k realizaci programu ČMT přispět. Myslím si, že bude nutné tam provést řadu 

kompromisů. 

Konečně musím říci svůj osobní názor. Neumím si sám za sebe představit, 

že kandiduji za sdružení nezávislých kandidátů ČMT, voliči mi dají důvěru 

v rámci této kandidátky a já potom nastoupím do zcela jiného vlaku. Pro mě je 

toto morálně jaksi nepřípustné a můžu proto oznámit, že nejenom já, ale celé 

ČMT bude samozřejmě hlasovat proti této kandidatuře. Děkuji. (Potlesk.) 

 

 Starosta Alexander Lochman: Děkuji panu doktorovi Maradovi za jeho 

vyjádření. Ještě někdo se hlásí do rozpravy? Nikdo se nehlásí do rozpravy, tudíž 



můžeme přistoupit k volbě členů rady. Po jednom nebo dohromady? Postupně. 

Dobře. 

První návrh – pan Ing. Michal Motyčka. Přijímáte, pane inženýre, 

kandidaturu? (Ano.) Pan Ing. Michal Motyčka přijímá kandidaturu, takže 

můžeme přistoupit k volbě. Prosím vás, kdo je pro? Výsledek je 15 pro. Kdo je 

proti? Proti je 5 členů zastupitelstva. Kdo se zdržel hlasování? Nikdo. Můžu 

konstatovat, že pan Ing. Michal Motyčka je zvolen jako radní městské části. 

Gratuluji, pane inženýre. (Potlesk.) 

Druhým navrhovaným členem rady městské části je paní Ilona Bervicová. 

Paní Ilono Bervicová, přijímáte tuto funkci? (Přijímám.) Děkujeme. Paní Ilona 

Bervicová přijímá tuto funkci. Můžeme tedy přistoupit k volbě. Poprosím vás, 

kdo je pro, aby paní Ilona Bervicová se stala členkou rady? Pro je 15 členů 

zastupitelstva. Kdo je proti? Proti je 5 členů zastupitelstva. Kdo se zdržel 

hlasování? Nikdo. Konstatuji, že paní Ilona Bervicová se stala členkou rady 

městské části. Gratuluji. Děkuji. (Potlesk.) 

A teď budeme volit třetí návrh – pan Ing. Richard Švarc. Pane inženýre, 

přijímáte kandidaturu. (Přijímám.) Děkuji. Pan Ing. Richard Švarc přijímá 

kandidaturu. Můžeme přistoupit k volbě. Kdo je pro? Pro je 13 zastupitelů. Kdo 

je proti? Proti nikdo. Kdo se zdržel hlasování? Sedm zastupitelů se zdrželo 

hlasování. Konstatuji tím pádem, že pan Ing. Richard Švarc se stal členem rady 

městské části. Gratuluji vám. (Potlesk.) 

 

7. 

Volba předsedy kontrolního výboru 

 

Po těchto volbách můžeme postoupit dál k volbě předsedy kontrolního 

výboru. Zeptám se, kdo má návrh na předsedu kontrolního výboru. Pane 

inženýre Švarci, prosím. 

 



Pan Richard Švarc: Navrhuji pana Ing. Jaroslava Jelínka. 

 

Starosta Alexander Lochman: Máme první návrh – pan Ing. Jaroslav 

Jelínek. Pan kolega Slavík se hlásí. 

 

Pan Jiří Slavík: Navrhuji pana doktora Maradu. 

 

Starosta Alexander Lochman: Pan Mgr. Slavík navrhuje pana doktora 

Miroslava Maradu. Další návrhy? (Nikdo se již nehlásí.) Zeptám se pana Ing. 

Jaroslava Jelínka, jestli přijímá tuto kandidaturu. (Ano.) Ano, pan Ing. Jaroslav 

Jelínek přijímá tuto kandidaturu. Zeptám se pana doktora Marady, jestli přijímá 

tuto kandidaturu. (Přijímám.) Pan doktor Marada přijímá tuto kandidaturu. A 

budeme losovat, dámy a pánové, o pořadí volby.  

 

Volební komise: Číslo 1 má pan Jaroslav Jelínek, číslo 2 pan Miroslav 

Marada. (Probíhá losování. – Bylo vylosováno č. 1.) 

 

Starosta Alexander Lochman: Číslo jedna. Budeme dodržovat pořadí 

navržených. Poprosím, přistoupíme k volbě. Kdo je pro, aby pan Ing. Jaroslav 

Jelínek se stal předsedou kontrolního výboru? Prosím teď. Třináct. Kdo je proti? 

Pět členů. A kdo se zdržel hlasování? Dva členové se zdrželi hlasování. 

Konstatuji, že pan Ing. Jaroslav Jelínek se stává předsedou kontrolního výboru. 

Gratuluji, pane inženýre. (Potlesk.) 

Přátelé, dámy a pánové, postoupíme dál a postoupíme k 

 

8. 

Volba předsedy finančního výboru 

 

Pan Radek Štefanič: Navrhuji Mgr. Jiřího Slavíka. 



 

Starosta Alexander Lochman: Pan Ing. Štefanič navrhuje Mgr. Jiřího 

Slavíka.  

 

Paní Blanka Klimešová: Navrhuji Ing. Ditu Švarcovou. 

 

Starosta Alexander Lochman: Paní Blanka Klimešová navrhuje paní 

Ing. Ditu Švarcovou. Ještě jsou nějaké návrhy? Žádné návrhy. Dobře. Nejsme 

moc kreativní dneska večer. Uvidíme. Dobře. 

Přistoupíme k losování. (Volební komise losuje a oznamuje č. 1.) Opět 

budeme dodržovat navrhované pořadí. Tudíž poprosím, jestli pan Mgr. Jiří 

Slavík přijímá návrh. (Ano.) Děkuji. Poprosím, jestli paní Ing. Dita Švarcová 

přijímá. (Ano.) Výborně, můžeme přistoupit  k volbě. 

Kdo je pro, aby se pan Mgr. Jiří Slavík stal předsedou finančního výboru? 

Zvedněte ruce. Sedm je pro. Kdo je proti? 10 členů zastupitelstva. A kdo se 

zdržel hlasování? 3 členové se zdrželi hlasování. Dobře. 

Teď budeme volit paní Ing. Ditu Švarcovou za předsedkyni finančního 

výboru. Já vás poprosím o volbu teď, kdo je pro, aby paní Ing. Dita Švarcová se 

stala předsedkyní finančního výboru. 13 je pro. Kdo je proti? 5 hlasů je proti. A 

kdo se zdržel hlasování? Dva členové se zdrželi hlasování. Tím konstatuji, že 

předsedkyní finančního výboru se stala Ing. Dita Švarcová. Gratuluji. (Potlesk.) 

Teď se posuneme k dalšímu bodu, a to je 

 

9. Stanovení odměn neuvolněným členům zastupitelstva městské části 

 

Já v tomto bodě navrhuji usnesení, že Zastupitelstvo městské části Praha-

Čakovice stanovuje měsíční odměny a příplatky neuvolněným členům 

zastupitelstva v limitní výši podle přílohy č. 1 nařízení vlády č. 20/2009 Sb., 

kterým se mění nařízení vlády č. 37/2003 Sb., o odměnách za výkon funkce 



členů zastupitelstev, ve znění pozdějších předpisů, a zákona č. 131/2000 Sb., o 

hlavním městě Praze, v platném znění. Měsíční odměny se poskytnou 

neuvolněným členům zastupitelstva MČ Praha-Čakovice ode dne zvolení nebo 

jmenování do funkce, tj. člen zastupitelstva, člen rady, předseda nebo člen 

výboru zastupitelstva nebo komise, rady městské části. 

Má někdo jiný návrh? Vidím, že nikdo jiný návrh nemá… Pan Mgr. 

Slavík se hlásí do rozpravy. 

 

Pan Jiří Slavík: Já chci říci, aby bylo zcela zřejmé, o čem tady 

hlasujeme. Zatímco uvolnění členové mají nárok na odměnu, která je dána a 

nelze ji měnit žádným způsobem, tak neuvolnění členové mají nárok na odměnu 

ve výši schválené zastupitelstvem až do uvedené částky v příslušném právním 

předpise. Návrh tady zní, abychom přiznali odměnu v nejvyšší možné výši, která 

je k dispozici. 

Nevím, jak ostatní zastupitelé, já nemám dost informací pro to, abych 

mohl takovou věc rozhodnout. Oproti stávajícímu stavu máme navíc jednoho 

uvolněného místostarostu (ne starostu?) a minimálně jednoho neuvolněného 

místostarostu. To jsou náklady, které v současné době z mého pohledu mohou 

být nepřiměřeně vysoké, a domnívám se, že rozhodnout o tom, aby byly odměny 

stanoveny v limitní výši, je v tuto chvíli nezodpovědné! Já budu hlasovat proti! 

 

Starosta Alexander Lochman: Děkuji panu Ing. Slavíkovi za jeho názor. 

Hlásí se ještě někdo do rozpravy? Chce někdo tuto část okomentovat? Nikdo se 

nehlásí do rozpravy. Já se tedy posunu k volbě tohoto usnesení. Požádám vás, 

abyste zvedli kartičky, kdo je pro toto usnesení. 13 členů zastupitelstva je pro. 

Kdo je proti tomuto usnesení? 5 členů zastupitelstva je proti. A kdo se zdržel 

hlasování? 2 členové se zdrželi hlasování. Tím konstatuji, že toto usnesení je 

přijato. 



Dámy a pánové, vážení kolegové, blížíme se k závěru. Na závěr bych 

chtěl říct, že rada v této sestavě má duhový charakter, žádná ze stran nemá 

převahu hlasů, reprezentuje téměř celkové voličstvo naší městské části. Můžeme 

říct, že z těchto voleb není vítězů, ani poražených. Širokospektrální charakter 

uskupení rady umožňuje každému obyvateli naší městské části si přes svého 

radního prosadit své preference. Navíc jakékoliv jednání bude směřovat k širší 

dohodě napříč politickým spektrem. Věřím, že rozum, konsensus a píle budou 

stavebním kamenem a před občany naší vizitkou. Děkuji všem za pozornost a 

přeji zastupitelům… Pardon? (P. starosta je upozorněn, že je třeba ještě 

projednat bod 10.) Já sice dělám hezký závěr, ale vypadl mi jeden bod. Možná 

to uslyšíte ještě jednou, tak se na to připravte. 

 

10. 

Volba ověřovatelů dle § 43 zákona 131/2000 Sb. 

 

Musíme se přenést k volbě ověřovatelů. Jsou tady návrhy k volbě 

ověřovatelů? Má někdo návrh? Ano, slečno Blanko Klimešová, povídejte! 

 

Paní Blanka Klimešová: Návrh zní: Paní Kateřina Arnotová, pan Karel 

Černý, paní Ivana Heřmánková, pan Miroslav Hrubý (není přítomen), pan 

Tomáš Kopecký, paní Jana Kosová, pan Miroslav Marada, pan Michal Motyčka, 

pan Jiří Slavík, pan Radek Štefanič a paní Dita Švarcová. Je jich devět. 

 

Alexander Lochman: Takže je 9 navrhovaných členů. Já je možná ještě 

přečtu. Bude to lepší, když to přečtu ještě? (Z pléna: Máte tam jednoho, kterého 

tady nemáte!) Bez pana Hrubého, který tady není. Ještě je přečtu jednou: pan 

Mgr. Slavík, paní Mgr. Kateřina Arnotová, pan doktor Miroslav Marada, pan 

Ing. Radek Štefanič, paní Ing. Dita Švarcová, paní Ivana Heřmánková, pan Ing. 



Michal Motyčka, paní Jana Kosová, pan Tomáš Kopecký. Pan Miroslav Hrubý – 

není. Dobře. 

Ptám se, jestli tito navržení kandidát souhlasí se svou kandidaturou: Pan 

Mgr. Jiří Slavík? (Nepřijímám kandidaturu.) Pan Mgr. Jiří Slavík nepřijímá 

kandidaturu. Paní Mgr. Kateřina Arnotová? (Nepřijímám.) Paní Mgr. Kateřina 

Arnotová nepřijímá kandidaturu. Pan doktor Miroslav Marada? (Nepřijímám 

kandidaturu.) Pan doktor Miroslav Marada nepřijímá kandidaturu. Pan Ing. 

Radek Štefanič? (Nepřijímám.) Pan Ing. Radek Štefanič nepřijímá kandidaturu. 

Paní Ing. Dita Švarcová? (Ano, přijímám.) Paní Ing. Dita Švarcová přijímá 

kandidaturu. Ptám se paní Ivany Heřmánkové. (Ano, přijímám kandidaturu.) 

Paní Heřmánková přijímá kandidaturu. Pan Ing. Michal Motyčka? (Přijímám 

kandidaturu.) Pan Ing. Michal Motyčka přijímá kandidaturu. Paní Jana Kosová? 

(Ano, přijímám.) Paní Jana Kosová přijímá kandidaturu. Pan Tomáš Kopecký? 

(Ano, přijímám.) Pan Tomáš Kopecký přijímá kandidaturu. Výborně. 

Já poprosím o hlasování o ověřovatelích dle § 43 zákona 131/2000. Kdo 

je pro? 15 členů zastupitelstva je pro. Kdo je proti? Nikdo. Kdo se zdržel 

hlasování? 5 členů zastupitelstva se zdrželo hlasování. Gratuluji těm, kteří byli 

zvoleni. 

 

11. 

Závěr 

 

A teď zase vám přečtu ten svůj hezký závěr, který už jsem tady načal. 

Důležité je, že v tomto duhovém charakteru žádná ze stran nemá převahu hlasů, 

reprezentuje téměř celkové voličstvo naší městské části – ať se to líbí, nebo 

nikoliv. Můžeme říct, že z těchto voleb není vítězů, ani poražených. 

Širokospektrální charakter uskupení rady umožňuje každému obyvateli naší 

městské části si přes svého radního prosadit své preference. Navíc jakékoliv 

jednání bude směřovat k širší dohodě napříč politickým spektrem. Věřím, že 



rozum, konsensus a píle budou stavebním kamenem a před občany naší vizitkou. 

Děkuji vám za pozornost a přeji zastupitelům, radním a místostarostům mnoho 

zdaru a vytrvalosti ve formování budoucnosti Čakovic, Miškovic a Třeboradic. 

Děkuji všem za spolupráci a těším se na vás při dalším zasedání zastupitelstva. 

Hezký večer! (Potlesk.) (Pan starosta je upozorněn, že je třeba dát prostor k 

rozpravě.) 

Tady mi paní Heřmánková zcela inteligentně a bystře řekla, že mám ještě 

otevřít rozpravu, jestli někdo by se chtěl k něčemu vyjádřit. Paní Heřmánková, 

pojďte! 

 

Paní Ivana Heřmánková: Hezký večer, dámy a pánové, a je to! Máme 

nové zastupitelstvo, máme nové radní, máme nového pana starostu. Já bych vás 

chtěla všechny poprosit, hlídejte naše volební programy! Hlídejte naše 

předvolební sliby, protože až budeme za čtyři roky skládat tady účty z toho, co 

jsme udělali pro vás a co ne, tak bych strašně ráda řekla, co řeknu teď. Hluboce 

se skláním nad prací, kterou udělala pro městskou část Praha-Čakovice paní 

Alena Samková! (Dlouhý potlesk.) 

 

Starosta Alexander Lochman: Děkuji za výstup, paní Heřmánková. 

Ještě někdo se hlásí do rozpravy? Nikdo. Přeji vám moc hezký večer. Děkuji za 

vaše strpení. Na shledanou. (Potlesk.) 

(Po chvíli:) Ještě jeden malý detail. Už je to třetí post skriptum. Podle 

jednacího řádu ještě občané mohou vystoupit. Pokud máte něco na srdci a chcete 

nám něco říct, tak vás poprosím, abyste se přiblížili k řečnickému pultu. Prosím, 

pojďte! 

 

Paní Vladimíra Jakimeczková: Dobrý den, já se jmenuji Jakimeczková 

a chtěla bych se zeptat našeho pana zastupitele Jelínka, nicméně i ostatních 

zastupitelů, jestli by nám mohli říct důvod, proč máme v současnosti tři 



místostarosty, Slávku, když ty jsi byl jeden ze zastupitelů, který žádal snížení 

počtu (členů) zastupitelstva, a tím jsme asi předpokládali, že i nižší vedení, a tím 

pádem šetření s místními prostředky. Děkuji. 

 

 Pan Jaroslav Jelínek: Budu se snažit vysvětlit, ale třeba mi také 

nebudete věřit. Podívejte se, my jsme začínali před čtyřmi lety asi tak se 6 tis. 

obyvateli, nyní již už máme téměř 10 tis. a za chvilku se to přehoupne ještě výš. 

A navíc bude spousta práce tady s městskou částí. A také si myslím, že je co 

napravovat. 

 

Paní Vladimíra Jakimeczková: A proč nemáte neuvolněného starostu? 

 

Pan Jaroslav Jelínek: Podívejte se, myslím si, že pro nás všechny, a 

samozřejmě tím především myslím naše spoluobčany, bude lepší, když na úřadě 

budou soustavně sedět jak starosta, tak i místostarosta. Myslím si, že budou lépe 

zvládat svoji práci. Ostatně podívejte se, já jsem byl chvíli přesvědčován o tom, 

abych se stal neuvolněným starostou. Když si představím, že bych měl trávit 

v zaměstnání – dobře, jsem učitel – tak třeba ne tolik hodin a potom si jít ještě 

třikrát týdně sednout na úřad a být tam celé odpoledne, nezlobte se, ale já bych 

to dělat nemohl. Z toho důvodu jsme tedy zvolili tu variantu – máme více 

obyvatel, bude spousta práce – dva uvolněné členy zastupitelstva. Nemám, co 

bych k tomu dodal. 

 

Paní Vladimíra Jakimeczková: A kolik to stojí peněz? 

 

Pan Jaroslav Jelínek: Kolik to stojí peněz? Já to fakt nevím! 

 

Paní Vladimíra Jakimeczková: Takže bych byla ráda, kdybychom to 

příště třeba na zasedání zastupitelstva slyšeli! Děkuji. (Potlesk.) 



 

(Jednání skončilo v 18.25 hod.) 

 

 

Zapsal: komorní stenograf Ing. Pavel Dibelka 

 


